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Източник: Money.bg 
 

Заглавие: Haй-гoлeмитe внocитeли и нaй-гoлeмитe изнocитeли нa плacтмacoви 

oтпaдъци в cвeтa 

 

Линк: https://money.bg/economics/nay-golemite-vnositeli-i-nay-golemite-iznositeli-
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Текст: Πpoблeмът c глoбaлнaтa зaвиcимocт oт плacтмaca cтaвa мнoгo видим, 

ĸoгaтo гoвopим зa тъpгoвиятa c плacтмacoви oтпaдъци и cĸpaп. Ocвeн чe нocи 

pиcĸ oт зaмъpcявaнe нa въздyxa, зeмятa и мopeтaтa, имa и дpyги пpитecнитeлни 

cигнaли. Ceĸтopът пpoдължaвa дa ce пpoмeня и paзвивa, ĸaтo нямa нoви 

peгyлaции, чpeз ĸoитo дa ce oвлaдee пpoблeмът. 

 

Cпopeд дaннитe зa тъpгoвиятa c плacтмacoви oтпaдъци oт 2022 гoдинa нa 

UN Соmtrаdе (cpeд 79 дъpжaви) Япoния и бoгaтитe eвpoпeйcĸи cтpaни ocтaвaт 

cpeд ocнoвнитe изнocитeли нa плacтмacoви oтпaдъци. 

 

Филипинитe ca нaй-гoлeмият нeтeн изнocитeл нa плacтмacoви oтпaдъци, ĸaтo 

чиcлoтo възлизa нa нaд 80 000 тoнa минaлaтa гoдинa. Cтpaнaтa, чecтo e cвъpзвaнa 
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cъc зaмъpcявaнeтo нa oĸeaнa c плacтмaca. Tя ce нacoчи ĸъм изнoc, зa дa ce 

cпpaви c пocлeдицитe oт пpeĸoмepнoтo изпoлзвaнe нa плacтмacи, пишe 

Zеrоhеdgе. 

 

Πpeз 2021 г. EC cпpя изнoca нa oтпaдъци ĸъм дъpжaви извън OИCP. Зa cмeтĸa нa 

тoвa oбaчe Typция пoлyчaвa пoвeчeтo плacтмacoви oтпaдъци oт EC. Hяĸoи 

плacтмacoви oтпaдъци пъĸ ce peциĸлиpaт или пpepaбoтвaт в Изтoчнa Eвpoпa. 

 

Индия cъщo e cpeд гoлeмитe внocитeли нa плacтмacoви oтпaдъци ĸaтo cпopeд 

дaннитe e внecлa нaд 75 000 тoнa минaлaтa гoдинa. 

 

И Лaтинcĸa Aмepиĸa зaпoчнa дa ce пpeвpъщa в дecтинaция зa плacтмacoви 

oтпaдъци, cпopeд OИCP. 

 

Bъпpeĸи чe peциĸлиpaнeтo нa внeceни oт дpyги cтpaни плacтмacoви oтпaдъци 

мoжe дa бъдe дoxoдoнocнo, липcaтa нa peгyлaции и нaдзop ca пpичинили 

бeзбpoй пpoблeми в cтpaнитe, внocитeлĸи. Eĸcпepтитe oчaĸвaт пoтoцитe oт 

плacтмacoви oтпaдъци, изнacяни oт индycтpиaлизиpaнитe дъpжaви, дa 

пpoдължaт дa ce нacoчвaт ĸъм cтpaни, ĸъдeтo (вce oщe) нe ca въвeдeни 

peгyлaции. 

 

Cлeд ĸaтo Kитaй излeзe oт тъpгoвиятa пpeз 2018 г., Bиeтнaм и Maлaйзия ce 

пpeвъpнaxa в eдни oт нaй-гoлeмитe внocитeли нa плacтмacoви oтпaдъци в Aзия. 

 

Meждyвpeмeннo пpeдcтaвитeли нa члeнoвeтe нa OOH имa cpeщa в Πapиж тaзи 

ceдмицa, зa дa oбcъдят възмoжeн глoбaлeн "дoгoвop" зa нaмaлявaнe 

зaмъpcявaнeтo c плacтмaca. 
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Текст: Над 800 000 пластмасови бутилки и кенове са върнати в автоматите за 

разделно събиране на Kaufland България от началото на пилотния проект за 

обратно приемане на опаковки. Той стартира на 28 март тази година в пет 

хипермаркета на компанията в София, Пловдив и Варна, където са разположени 

станции за рециклиране. В тях срещу всяка върната опаковка от пластмасова 

бутилка или кен клиентите получават ековаучер от 5 стотинки.  

 

Данните до момента показват, че интересът на клиентите към станциите за 

рециклиране е огромен и се увеличава всяка седмица. През първата седмица 

на национално ниво са върнати близо 12 000 опаковки, докато за последните 

седем дни бройката им вече надвишава 130 000. Събраните PET* бутилки и 
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алуминиеви кенове ще се рециклират в страната. Полученият от пластмасата 

материал ще се използва за производството на нови пластмасови изделия от 

български производители. По този начин се намалява използването на 

пластмаса, пестят се ресурси и се затваря жизненият цикъл на суровините. 

 

„Събраните количества са доказателство за отговорното и осъзнато поведение 

на клиентите ни. Радваме се, че са наши съмишленици и че заедно с тях можем 

на днешния Световен ден на околната среда да отчетем толкова добри 

резултати“, коментира Кремена Георгиева, мениджър „Корпоративни 

комуникации и корпоративна социална отговорност“. За интереса на клиентите 

на място в магазините на Kaufland допринасят и 3D-графитите на българския 

артист Димитър Механджийски – Стерн, които са изрисувани на пода в петте 

хипермаркета на веригата със станции за рециклиране. Всеки от 3D графитите 

е тематично свързан с мястото, на което е изрисуван. Арт инсталациите показват 

негативния ефект от изхвърлянето на отпадъци в природата и насърчават 

рециклирането. 

 

Източник: БНР 
 

Заглавие:  Националният омбудсман подкрепи "Дишай Девня" срещу изгарянето 

на отпадъци близо до града 

 

Линк: https://bnr.bg/varna/post/101833315/nacionalnioat-ombudsman-podkrepi-

dishai-devna-sreshtu-izgaraneto-na-otpadaci-blizo-do-grada 

 

 
 

Текст:   Омбудсманът проф.Диана Ковачева е изразила своето становище по 

отношение условията на непрекъснат здравен риск, в които гражданите на 

Община Девня и околностите ѝ живеят. Това обяви Гражданското сдружение 

“Дишай, Девня“ на своята страница в социалната мрежа. Проф.Ковачева е 

изпратила писма до Сдружението и до Министерство на здравеопазването и 

Министерство на околната среда и водите. Това подвърди за Радио Варна Ваня 

Захариева от Сдружението по повод Световния ден за опазване на околната 

среда - 5 юни, който се отбелязва по инициатива на ООН. През 2021 г. Денят дава 

официално началото на Десетилетието за възстановяване на екосистемите 

(2021-2030). Основните каузи на "Дишай Девня" са срещу изгарянето на отпадъци 

в близост до града и поставянето за втора автоматична измервателна станция до 

кв. Повеляново.  

 

Не получихме отговор на нито едно от писмата до МОСВ, имахме и среща с тях 

през декември. На 1.06.2023 г. получихме и още едно писмо от Омбудсмана на 

Република България последното изречение гласи “Произнасянето за 

освобождаване от изискването за комплексно разрешително извън пределите 

на оперативна самостоятелност е с характер на противоречие със закона“. Това 

значи, че решението на РИОСВ-Варна да се строи инсенератор в Девня е 

абсолютно незаконно. За нас предстои да се обърнем и към европейския съд, 

каза още Захариева. 
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С дата 1-ви юни Европейската комисия предприема правни действия срещу 

България, затова че не е премахнала пречките пред достъпа до правосъдие във 

връзка с плановете за качество на въздуха съгласно Директивата относно 

качеството на атмосферния въздух (Директива 2008/50/ЕО). България не е 

гарантирала, че природозащитните организации или физическите и 

юридическите лица имат право да сезират националните съдилища. Тази 

възможност гарантира, че те могат да оспорят липсата на планове за качеството 

на въздуха или неспособността им за справяне със замърсяването на въздуха. 

 

Източник: Glasnews.bg 
 

Заглавие: Недопустима гледка в Пловдив: Сметище до детска градина 
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smetishte-detska-gradina-snimka-511567/ 

 

 
 

Текст: За отвратителна и недопустима гледка в Пловдив сигнализира Златка 

Петрова в социалната мрежа Фейсбук. 

 

"Алооооо, община Южен! До двора на детска градина, срамота", пише жената 

в мрежата. Златка е публикувала снимка, на която виждаме голяма купчина 

отпадъци. 

 

Импровизираното сметище, на което са захвърлени кашони, картонени чашки, 

кенчета, кофи и още куп отпадъци, се намира в непосредствена близост до двор 

на детска градина. Авторът на публикацията обаче не е уточнил точното 

местоположение на сметището. 

 

На снимката ясно се виждат два контейнера за отпадъци, които изглеждат 

празни. Не е известна причината, поради която отпадъците са изхърлени на 

нерегламентираните за това места. 

 

Павел Костадинов написа в коментарите под поста на Златка, че общината не 

трябва да бъде обвинявана за отвратителната гледка. Според него вина имат 

"дружелюбните съседи, които се възмущат на всичко, но тайно си показват 

байганьовщината". 

 

"Общината не може 24/7 да обикаля всеки квартал, всеки кош. Когато имаш 

повече боклук се обаждаш на общината, плащаш 150 лв. и ти доставят контейнер 

за боклук, но Ганьо Просташев от Блок Х ет. 111 Ап. 1000747 е решил, че ще спести 

пари", написа още Павел Костадинов. 

 

GlasNews отправя апел към гражданите за отговорно поведение към околната 

среда като изхвърлят отпадъците си единствено на позволените за това места. А 

в случай, че се натъкнат на замърсени участъци, да сигнализират съответната 

община. 
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Заглавие: Община Плевен премахна поредните нерегламентирани сметища 

 

Линк: https://www.actualno.com/pleven/obshtina-pleven-premahna-porednite-

nereglamentirani-smetishta-news_1985183.html 

 

 
 

Текст: Община Плевен продължава с усилията по разчистване на образували се 

нерегламентирани сметища. За пореден път са премахнати отпадъците, 

насипани до пътя срещу бившия Стъкларски завод, който води до стрелбището в 

местността Витска Елия. Последният от поредицата сигнали за 

нерегламентирано сметище там е подаден от служебния заместник-министър 

в Министерството на околната среда и водите инж. Петър Димитров, бивш 

директор на Басейнова дирекция Дунавски район – Плевен. За да се спре 

достъпът на автомобили, които изхвърлят отпадъци, Община Плевен насипа на 

мястото диги. 

 

Второто място, на което е имало нерегламентирано изхвърлени отпадъци, е в 

края на с. Буковлък, покрай пътя, водещ към сметището. За почистване на 

мястото е получено писмо от РИОСВ – Плевен. Кметът на Община Плевен Георг 

Спартански призова колегата си Георги Божинов, кмет на селото, да вземе 

строги мерки към извършителите и да им наложи санкции.  

 

Голямо нерегламентирано сметище ще бъде премахнато и в с. Къшин, сигнал 

за него местната администрация е получила от Прокуратурата след писмо от 

РИОСВ. На място са открити големи количества изхвърлени стари автомобилни 

гуми, строителни, битови и всякакви други видове отпадъци. Предстои да бъде 

изяснен размерът на средствата, които ще са необходими за ликвидиране на 

сметището. 
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